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Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az  ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  Ismerteti  a  napirendi  pontokat:  1.  Ajánlat  pályázat 
elkészítésére Előadó: Simonné Vitányi Mónika 2. Ajánlat építési terv elkészítésére Előadó: 
Simonné  Vitányi  Mónika  3.  Együttműködési  megállapodás  Vállalkozók  Révfülöpi 
Egyesületével Előadó: Simonné Vitányi Mónika. 
Szavazásra teszi fel az ismertetett napirendet.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett napirendet elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

1/2009. (I.06.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. 
január  6-i  testületi  ülésének  napirendjét  az  alábbiak 
szerint határozza meg: 
1. Ajánlat pályázat elkészítésére 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika 
2. Ajánlat építési terv elkészítésére 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika 
3. Együttműködési megállapodás Vállalkozók Révfülöpi 
Egyesületével
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika



Napirend

1. Ajánlat pályázat elkészítésére
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
Erről már sokat beszéltek. 

Fábián Gusztáv
Bocsánat,  polgármester  asszony,  de  ülésen  erről  még  semmit  nem  beszéltek,  csak 
magánbeszélgetéseken, illetve a Salföld Élni Akar Alapítvány ülésén. 

Simonné Vitányi Mónika
Jó, rendben. Egy megbízási szerződést kellene elfogadni az Aditus Tanácsadó és Szolgáltató 
Zártkörűen  Működő  Részvénytársaságtól.  A  szerződésben  6%  sikerdíj  szerepel,  illetve 
150.000 Ft+Áfa a  pályázat  elkészítésének díja.  Amennyiben sikertelen  lesz a  pályázatuk, 
akkor ingyenesen átírják. A pályázatról ugyanis tudni kell, hogy egy évben többször kiírják 
majd.  Most a  településkép és települési  zöldterületek javítása Salföldön című pályázaton 
szeretnének részt venni. A pályázatírónak ez az ajánlata. Amit tudni kell még az az, hogy a 
szerződésben eredetileg 7%-os sikerdíj szerepelt, amit sikerült 6%-ra csökkenteni. 

Fábián Gusztáv
Ezt a céget a polgármester asszony hívta meg a pályázatírásra?

Simonné Vitányi Mónika 
Igen. 

Fábián Gusztáv
A megbízási  szerződésben már  szerepel  a megbízási  díj.  Ezt  a pénz,  a 150.000 Ft+Áfát, 
akkor is ki kell fizetni az önkormányzatnak, ha nem nyer?

Simonné Vitányi Mónika
Igen, viszont felajánlás érkezett arra, hogy ezt a díjat az alapítvány egyik tagja átvállalja. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ezt írásba adták?

Simonné Vitányi Mónika
Nem,  szóbeli  felajánlás,  de  megbízható  embertől  kapták.  Az  egyik  alapítványi  ülésen 
hangzott el. 

Fábián Gusztáv
Szóban ő is ígérgethet. 

Raffay Béla
Ő is kezeskedik a felajánlóért. 

Fábián Gusztáv
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Őt nem érdekli,  hogy ki kezeskedik,  írásban nincs  benyújtva  a felajánlás.  Amennyiben a 
polgármester  asszony  a  jövőben  elfogad  egy  ilyen  felajánlást,  kérje  meg  a  tisztelt 
adományozót,  hogy hozza  el  írásban.  Csak ennyi.  Mert  mi  van,  ha  holnap  meggondolja 
magát az adományozó? 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
A falu ki tudja fizetni ezt a pénzt, ha az adományozó nem fizeti ki? 

Simonné Vitányi Mónika
Véleménye szerint elő tudják teremteni ezt a 150.000 Ft+Áfát. 
Megadja a szót Somogyi Márknak..

Somogyi Márk
Sok pályázatíróval versenyeztettek?

Simonné Vitányi Mónika
Nem sokkal. Utánanéztek a dolognak, és ez a pályázatíró cég adta a legkedvezőbb ajánlatot

Fábián Gusztáv
Bocsánat, ne beszéljen többes számban. A polgármester asszony egyedül nézett utána. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen, valóban ő egyedül nézett utána, de a képviselő társa is utánajárt az interneten, hogy 
milyen árak vannak. 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
7%-ról  indult  és  6%-ra  csökkentették?  Lehet,  hogy tovább is  lehetett  volna  csökkenteni. 
Vannak olyan pályázatírók, akik nem sikerdíjért vállalják. 

Simonné Vitányi Mónika
Egy  olyan  szakembert  választott,  aki  maga  is  a  közép-dunántúli  régióban  pályázatokkal 
foglalkozott, de most már főállású pályázatíró. 

Fábián Gusztáv
November 1-jén írták a megbízási  szerződést,  lehet,  hogy erről egy kicsivel  előbb kellett 
volna tárgyalni. 

Simonné Vitányi Mónika
A pályázat eredeti benyújtási határideje november 30. volt, amit meghosszabbítottak január 
10-ig. 

Fábián Gusztáv
Akkor  még  hamarabbi  ülésen  kellett  volna  tárgyalni.  A  megbízási  díjjal  van  egy  kis 
problémája. Nem tudja javasolni, hogy kifizessék a 150.000 Ft+Áfát, csak abban az esetben, 
ha az a bizonyos felajánló írásban felajánlja Salföldnek, hogy kifizeti, ha nem nyernek.
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Simonné Vitányi Mónika
A pályázatot pénteken kell benyújtani.

Fábián Gusztáv
A pályázatnál nem tartanak, egyelőre a megbízási szerződésnél tartanak. 

Simonné Vitányi Mónika
Rendben, megszerzi az írásbeli felajánlást. 

Fábián Gusztáv
Írt egy levelet a polgármester asszonynak december 10-én, hogy azt, amit most csinálnak, 
nagyon sürgősen csinálják meg. Ennek az egésznek decemberben meg kellett volna történnie. 

Simonné Vitányi Mónika
Rengeteget beszélgettek már erről.

Fábián Gusztáv
Magánbeszélgetéseken igen, de ne haragudjon a tisztelt  polgármester asszony,  ez az éles, 
most vannak egy önkormányzati ülésen, aki itt ma, amit mond, az élesben megy. Itt szavazni 
kell, itt kell megmondani a véleményüket. Az, hogy magánbeszélgetéseken mit mondanak 
egymásnak, az semmire nem kötelez. 

Mátraházi Zsuzsanna
Jelezni szeretné, hogy neki ez az egész teljesen új volt, csak az alpolgármester úr levele után 
ismerte meg a történetet, egészen addig semmiféle információja nem volt erről.

Simonné Vitányi Mónika
Hoztak arról egy határozatot, hogy pályázni fognak, ő a pályázatot előkészítette. 

Fábián Gusztáv
Ami meg a sikerdíjjal kapcsolatos, az a következő. Valóban elhangzott nem is 7%, hanem 
9%.  Megnézte  interneten,  valóban,  3-9% közötti  sikerdíjakat  lehet  felszámolni  bizonyos 
pályázatokon.  Hozzá  kell  tennie,  hogy  9%-ot  a  nagyon  bonyolult,  műszakilag  nagyon 
bonyolult  pályázatoknál  alkalmaznak,  ahol  mérnököknek,  nagyobb  apparátusnak  kell 
dolgoznia egy pályázaton. Ott magasabb a sikerdíj, ami egyébként nem is létezik igazából, 
illetve létezik,  de másképp írják be a szerződésbe. Az önkormányzatok azonban általában 
sokkal kevesebbet szoktak fizetni, tekintettel az anyagi helyzetükre, ugye. Másik probléma is 
van, amit még nem láttak, most fogják látni, amit még nem olvastak végig papíron, és nem 
tudják,  hogy  összegek  szerepelnek-e  a  pályázatban,  mekkora  összegre  pályázik  az 
önkormányzat? Ahogy személyesen tájékoztatta erről a polgármester asszony, akár 50 millió 
forint+Áfára is pályázhat az önkormányzat összesen. Lehet, hogy ez a pályázat most nem 
annyi, amit ez a cég csinált. Amennyiben, ha 6%+Áfa tanácsadói díjra jogosult, akkor azt ki 
lehet számítani,  hogy 50 millió forint+Áfánál mennyi  pénzre jogosult  a pályázatíró.  Ez 3 
millió forint.

Simonné Vitányi Mónika
De ez a pénz beépíthető a pályázatba.

Fábián Gusztáv
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Ekkora összeget már közbeszerzési eljáráson szoktak megvitatni, és szeretné emlékeztetni a 
polgármester asszonyt, hogy pályáztak a faluházra és a pajtára, ahol negyvenmillió forint volt 
a tét és a pályázatíró céget pályáztatták pontosan a sikerdíj miatt. Itt viszont a polgármester  
asszony hívta meg a pályázót,  aki a 6%+Áfával több, mint kétmillió forintot fog keresni. 
Ebből is kicsit furcsállja, hogy miért kéri ezt a 150.000 Ft+Áfát, amikor, ahogy polgármester 
asszony  mondta,  nagyon  jó  pályázatíró  cég,  ha  nyer,  hatalmas  összeget,  azaz  bocsánat, 
hagyják  a  jelzőket,  nagyobb  összeget  tud  igényelni,  ami  biztos,  hogy túllépi  a  kétmillió 
forintot, tehát ez a hat százalék közbeszerzési problémákat vet fel. 

Simonné Vitányi Mónika
Jó, akkor ezek után elmondaná, hogy a pályázat 25 millió forint+Áfa. Ennek a hat százalékát 
kell venni, ami 1.800.000 Ft. Szeretné ismertetni a pályázatot. Nem fogja a képviselő urat 
meglepetésként érni a dolog, hiszen végig tudott arról, hogy mit terveznek, mit szeretnének. 
Jó, nem ülésen beszéltek erről. 

Fábián Gusztáv
Ő, mint magánember, ha valamit tud, azt tud, de most egy önkormányzati  ülésen vannak. 
Már egy hónappal ezelőtt kérte a jegyző asszonyt, hogy tájékoztassák a falu lakosságát. 

Simonné Vitányi Mónika
Ezért vannak itt. Azért játszófalu a pályázat címe, mert így lehet a legjobban megfelelni a 
pályázati kiírásnak. Ez annyit jelent, hogy a falu különböző pontjain játszóelemek lesznek 
kihelyezve, és az elemeken lehet mindenféle mozgást végezni. A pince előtere lenne még 
felújítva. A pályázat ugyanis négyféle dolgot támogat: 1. Piactér, amit nem tudnak vállalni, 
mert hetente többször nyitva kellene lennie. 2. Lehet épületet felújítani, de csak a külsejét. 
Egyedül a pincét találták erre érdemesnek. 3. Játszótér.
Ők a játszótér kialakítására pályáznak. Ezen meg lehet lepődni, mivel csak 65 lakosa van a 
falunak,  de  nyáron  sokkal  többen  vannak.  A  játszótéri  elemek  olyanok,  amit  mindenki 
használhat majd, egy kihelyezett tornapálya lesz tulajdonképpen. 
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Az egész az idegenek kiszolgálására szolgál. 

Raffay Béla
Jó lenne, ha előbb meghallgatnák, hogy miről is van szó, és csak utána kérdeznének. 

Simonné Vitányi Mónika
A  buszfordulónál  végeznének  még  tereprendezést,  hogy  ne  legyen  ilyen  göröngyös. 
Növényesítenének.  Áthelyeznék  a  térképet  a  major  bejáratához.  Körbeadja  a  pályázati 
anyagot, aztán várja a hozzászólásokat.
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Ezek a munkálatok nem engedélykötelesek?

Raffay Béla
Ha megnyerik a pályázatot, akkor ahhoz, amihez engedély kell, megkérik. 

Fábián Gusztáv
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És ki fogja ezeket készíteni?

Simonné Vitányi Mónika
Azt nem tudja, mert közbeszerzés alá esik minden. Árajánlatokat kellett kérnie a pályázathoz, 
de azt, hogy ki fogja csinálni, még nem tudja.

Raffay Béla
Az volt az elképzelése, hogy a salföldi művészek közösen megtervezik. 

Simonné Vitányi Mónika
A pályázatban nem szerepel az, hogy ezt vagy azt ki fogja csinálni, csak árajánlat szerepel 
benne. 

Fábián Gusztáv
Az árajánlatokat a pályázatíró készítette? 

Simonné Vitányi Mónika
Nem, különböző cégektől kellett árajánlatokat kérni. 

Fábián Gusztáv
Érdekelné,  hogy a három projekt,  a  játszótéri  elemek,  az  építkezés  és  a  támfal  építés,  a 
kódisállás a pincénél, illetve a többi elkészítésére milyen összegeket adtak. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
A pincét mire lehet használni?

Fábián Gusztáv
Hát nem túl nagy. 

Simonné Vitányi Mónika
Arra gondoltak, hogy klubhelyiségként funkcionálhatna.

Fábián Gusztáv
Ez a pályázat csak a külsőre megy, azt sem muszáj pont így megvalósítani. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Úgy lesz felújítva, hogy a pincén belül semmi nem lesz csinálva?

Fábián Gusztáv
Sajnos pályázati pénzből a külsőt lehet csak megcsinálni. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.
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Sabján Éva
Véleménye szerint erdélyi fiatalokat kellene idehozni, akik a lakásért-étkezésért ennél sokkal 
szebb tárgyakat csinálnának, csak a faanyagot kellene megvásárolniuk. A tizede lenne ennek 
az összegnek.

Raffay Béla
Csakhogy erre nem lehet pályázni. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Szerinte az ivókutat a lehető legrosszabb helyre tervezték. Tényleg kell ivókút a faluba, de 
nem a kanyarba. 

Simonné Vitányi Mónika
Ezzel nem tudnak mit csinálni, ott van a meglévő akna. 
Megadja a szót Petrovics Lászlónak..

Petrovics László
És ezt ki csinálja?

Simonné Vitányi Mónika
Nincs még meg, hogy ki csinálja, csak árajánlatok vannak. Azért Sanyikáé és a Dávidé van a 
pályázathoz mellékelve, mert tőlük volt a legegyszerűbb kérni. 

Fábián Gusztáv
A tervezői díjakat, amik a pályázatban szerepelnek, akkor is ki kell fizetni, ha nem nyer a 
pályázat?

Simonné Vitányi Mónika
Igen, hiszen ezt a munkát már elvégezték. Erről szól a második napirendi pont. 

Fábián Gusztáv
Jó, akkor a második napirendi pontnál visszatérnek rá. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Ennek van önrésze?

Simonné Vitányi Mónika
Az Áfa az önrész, tehát ötmillió forintot kellene fizetni. 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk 
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Attól, hogy kiírnak egy pályázatot, nem muszáj pályázni. Az a kérdés merült fel benne, hogy 
Salföldnek már csak ez hiányzik? A falu képét véleménye szerint ez teljesen tönkrevágja. 
Csupa  olyan  játszótéri  elemek,  amik  egy  lakótelepen  pluszt  jelentenek,  mert  plusz 
mozgáslehetőséget adnak az ott élőknek, de aki egy ilyen környezetben él, nem fog kimenni 
hintázni. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Csak a turistáknak van. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Nem a jószándékot akarja kétségbe vonni, csak aki eljön Salföldre, az tudja, hogy mit talál 
itt. Nyilván nem azért jön ide, hogy azt lássa, amit akkor is lát, ha lenéz a huszadik emeletről,  
ahol  szintén  kiépítettek  egy  ilyen  EU-szabványos  játszóteret.  Nyilvánvaló,  hogy  a 
lakosságból senki nem fog ezeken játszani, vagy eddzeni, vagy bármi. Egyrészt mindenkinek 
kertje  van,  mindenkinek  meg  van  a  területe,  a  lehetősége,  hogy  olyan  játszóeszközöket 
kiépítsen, amire neki szüksége van. Ez nyilvánvaló, hogy kizárólag az átmenő turizmusnak 
nyújtana  valami  szórakozást,  de  még  ebben  sem biztos,  mert  egy igényes  turista,  sétáló 
ember, aki tájat szeretne nézni, mert nyilvánvalóan ezért jön Salföldre, mert Salföld egyelőre 
még olyan falu, amiben még lehet látni pár olyan részt, ami eltér az egész világtól. Szerinte 
nem biztos, hogy örömmel látnák a sétálók, a látogatók azt, hogy ebben a faluban is ugyanaz 
van, mint bárhol máshol a világon.

Simonné Vitányi Mónika
Nem ugyanaz van. 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Érti  azt,  hogy  teljesen  egyedi  gyártmány,  nem  gyárban  készült  szabvány,  de  mégis  ez 
tipikusan egy irodában kitalált dolog. 

Simonné Vitányi Mónika
Azok az elemek, amiket a pályázatban láthatnak, Magyarországon még nem is megtalálható.
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária 
Ne is legyenek itt olyan elemek, amik nem magyarok.

Simonné Vitányi Mónika
De magyar lesz, mert Magyarországon készítenék, a magyar sajátosságoknak megfelelően. 
Csak azért mondta, hogy külföldiek az elemek, hogy érzékeltesse, hogy ez egy egyedi dolog. 
Azért furcsállja azt, amit Somogyi Márk mond, mivel neki két kis gyereke is van. 
Megadja a szót Somogyi Márknak.
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Somogyi Márk
Az udvarában van diófa, aminek van vízszintes ága, amire fel tudnak akasztani egy hintát. 
Nem valószínű, hogy eszükbe fog jutni, hogy kimennek ahhoz a hintához, vagy akármilyen 
más játékhoz.

Simonné Vitányi Mónika
Úgy gondolták, hogy ez egy közösségi tér lehet. Igen változni fog a falu arculata, de minden 
elem mellé, elé növényeket telepítenek, tehát nem fognak rögtön az ember arcába” ugrani”. 
Épp azért,  hogy belesimuljanak a környezetbe.  A játszótér  is  a fák között  lesz,  nem lesz 
kihelyezve a tér közepére. 
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Azzal megvédeni a tervet, hogy nem látszik, az nem szempont. Ha csinál egy faluszépítő 
tervet,  akkor  növényzettel,  pihenőhelyekkel  lehet  azokat  a  valóban  pihenésre  szolgáló 
helyeket, mint például a forrás rész megjelölni, de azt, hogy ilyen ugráló meg hintázó meg 
tornázó elemeket  beletenni  egy olyan  faluba,  mint  Salföld,  azért  dolgoznak,  hogy a falu 
megkapja azt a képét, ami tényleg vonzó, akkor jönnek, de azért, hogy a huszadik emeletről 
lenézek, és ugyanazt látom, hát ne dobáljanak bele mindenféle dolgokat, ne vágják szét azt a 
faluképet, ami lassan, szépen több évtizedes munkával felépült, mert ez a terv ide nem illő 
dolgok tömkelegét tartalmazza, és pályázik a testület valamire, amit meg fog nyerni, akkor 
teljesen  más  dolgot  fog  csinálni,  mint  ami  a  pályázatban  szerepel?  Akkor  ki  fogja  azt 
garantálni,  hogy  azok  a  köztéri  elemek  ideillőek  vagy  egyáltalán  ebbe  a  faluképbe 
beleillenek? Az egész pályázatban azt látja, hogy mindenáron meg kell szerezni egy pénzt és 
teljesen  mindegy,  hogy  hogyan.  Nekik  ezt  meg  kellene  nézniük,  látniuk  kellene,  de  a 
pályázat  benyújtása  előtt  egy pályázatot  ismertetni  nem lehet.  Még véleményt  sem lehet 
mondani, csak bizonyos elemekben vannak fenntartásai, mert globálisan nem látja át ezt az 
egészet.  Lehet,  hogy hibás,  amit mond. Közpénz,  amire pályáznak,  azt  a közpénzt valaki 
összeadta, a közpénzzel pedig lehet felelősen is bánni.
 
Fábián Gusztáv
Azt kell, hogy mondja, hogy a pénz sincs meg, mert hiába nyerik meg a pályázatot, annak 
ötmillió forint áfáját még nem látta a költségvetésben, ahogy nem látta a kétszázezer forintot, 
illetve  nincs  benne a  költségvetés  tervezetében  az építésznek,  a  kerttervezőnek  díja  sem. 
Ezek többszázezer forintok. Nem szerepelt a mikrobusz áfája sem. Van egy ingatlaneladás és 
egy 3,5 millió forintos biankó csekk a banktól. Ha mindez megtörténne, akkor sem lenne elég 
pénzük. Hiába döntenek úgy, hogy pályáznak, egyetlen forintja sincs az áfára. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Valami praktikusabb dologra kellene költeni a pénzt. 

Fábián Gusztáv
December  10-én  kérte  a  polgármester  asszonyt,  hogy  beszéljék  meg.  Ezt  a  beszélgetést 
sajnos  egy  hónappal,  vagy  másfél  hónappal  ezelőtt  kellett  volna  megtenniük.  Most  mi 
történik. Van egy kész pályázat. Vagy megszavazzák, vagy nem. Holnapután be kell adni, 

9



kiskedden. Úgy, hogy a pénzt be kell nyomni a cégnek három napon belül. Nagyon nehéz 
szavazni.  Nyugodtan  kijelentheti,  hogy az  önkormányzatnak  nincs  ötmillió  forint  áfája  a 
költségvetésben. A fajátékok irreálisan drágák. 9 millió forint ilyen ülőkékre. Neki tetszik a 
játszótéri rész, de, hogy az miért hatmillió? Mindegy, lehet, hogy egy cég ennyiért vállalja, és 
meg is fogják pályáztatni, de irreális. Az is, hogy egy kódisállásra, meg támfalra hatmilliót 
kérnek.

Simonné Vitányi Mónika
Nem csak arra.

Fábián Gusztáv
Jó,  mindegy.  Vannak  olyan  részei,  ami  tényleg  kellene,  pl.  a  körforgalom  a  majornál. 
Visszakapták a pincét, azt is meg kellene csinálni. Meg kell csinálni sok mindent. Na, de, ha 
lenne ötmillió forintjuk, ami nincs, akkor ötmillió forintból rengeteg mindent meg lehetne 
csinálni,  és  kiküszöbölnék,  hogy  25  millió  forintot  a  nyakukba  nyomnak.  Össze-vissza 
mindenkinek adni kell a pénzeket, hiszen elmegy belőle rögtön 3-4 millió forint a különböző 
költségekre, de nincs ötmillió forintjuk, amit hozzá kell tennie.  Az ötlettel  egyetért  olyan 
szempontból, hogy valami ötletet kell csinálni, nem lehet úgy pályázni, hogy ugyanúgy, mint 
máshol. Azt, hogy ki használná ezeket, csak akkor tudnák meg, ha elkészülnének. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Idegenek!

Simonné Vitányi Mónika
Véleménye szerint ezt nem lehet ilyen határozottan kijelenteni.

Raffay Béla
Az unokái biztos használnák.

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Saját játszóterük van az unokáinak! 

Raffay Béla
Itt a többi gyerekkel játszhatnának, szocializálódnának. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Lehet, hogy előfordul, azt nem mondja.

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Somogyi Márknak.
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Somogyi Márk
Véleménye szerint ez teljesen ellentétes a falu jellegével. 

Simonné Vitányi Mónika
A pályázatot az alapítvány is tárgyalta, ahol nem csak az önkormányzat tagjai vannak benne, 
hanem Somogyi  Győző,  Boóc András,  Hess  Szilvia  is.  Mindenki  azt  mondta,  hogy jó a 
pályázat. Az elemekkel, mindennel együtt. 
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Ezt az anyagot ott is látták, és jóváhagyták?

Fábián Gusztáv
Nem volt ott semmiféle anyag.

Simonné Vitányi Mónika
Befejezheti, amit elkezdett?

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretne figyelmeztetni mindenkit arra, hogy az ülést a polgármester asszony vezeti, a szót ő 
adja meg. 

Simonné Vitányi Mónika
Magát az anyagot nem látták, de pontosan elmondták, hogy mi, hogyan lesz, és mindenkinek 
nagyon  tetszett.  Mindezt  azért  mondja  el,  mert  az  ülésen  elhangzottakból  úgy  tűnik  ki, 
mintha senkinek sem tetszene, és jelezni szeretné, hogy igenis van más vélemény is. 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Tegyék fel, létrejönnek ezek a dolgok. Ezek kopnak, a karbantartására is számítani kell, mert 
mi történik, ha a sok gyerek, vagy turisták megszállnak ilyen asztalokat, ilyen eszközöket. Az 
asztalokon elég hamar megjelenik a bicskával belefaragott mindenféle motívum. 

Simonné Vitányi Mónika
Szóval ne csináljanak semmit, mert úgyis tönkremegy? 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Nem, csak mondja. A játszóterek körül a fű helyett elég hamar sáros gödrök lesznek, mert 
kikopik. Összefirkálják az asztalokat, elég sok szemetet is jelent. Erre mindre gondolni kell, 
és kérdés, hogy utána úgy marad, vagy meg van a falunak arra a kapacitása, hogy ugyanezen 
a színvonalon fenntartsa 5-10-20-50 évig? 

Simonné Vitányi Mónika
A pályázatban vállalni kell, hogy az önkormányzat karbantartja ezeket az elemeket. Akkor 
üljenek ölbe tett kézzel, és ne fejlesszenek, ne csináljanak semmit, mert úgyis tönkremegy? 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
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Azért mondta el mindezt, mert szembeállította a pozitív oldalt a negatív oldallal, de igazából 
még mindig nem látja ennek az egész dolognak a pozitív oldalát. 

Raffay Béla
Ezeknek a bizonyos játszóelemeknek egy részét szeretnék kőből megcsinálni,  mégpedig a 
helyi kőből, ami nem üt el aztán a falutól. Ha megnyernék a pályázatot, akkor kerülhetne sor 
arra,  hogy összeülnek,  és  megbeszélik  sorra  mindegyik  elemet,  hogy hogyan  lehetne  azt 
megcsinálni, hogy tényleg mindenkinek megelégedésére legyen, hogy ne rontsa a faluképet. 
Kérdezné végül, hogy az Évának milyen szükségletei vannak a faluval kapcsolatban, mivel 
azt mondja, hogy ez csupa olyan, amire nincs szükséglet. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Olyan, ami esetleg lehetőséget adna arra, hogy kedve legye  az embernek, abból a tizenöt 
vagy negyven emberből, hogy közösségi életet ki lehessen alakítani. Nem magáról beszél, 
amikor azt mondja, hogy nincs egy bolt, nincs egy presszó, és nincs egy kocsma. A feltételei  
nincsenek  meg  az  itt  élésnek.  Ez  a  falu  életvitelszerűen  élhetetlen,  elkeserítő  módon 
élhetetlen. Ez így ment lefele, nem őket hibáztatja, tudja, hogy országos jelenség, de amikor 
egy ekkora  összegről  van szó.  Mindig  minden  fillérnek  örül,  amit  a  falu  kap,  de  sajnos 
nagyon nagy az áldozata. Ahogy most a Guszti itt összeszámolta, közel hatmillió forint, amit 
hozzá kell saját kasszából tenni, és ezért hatvanezer forintot sem érdemes. Nem azért, mert 
nem szereti a szépet, és nem azért, mert nem szeretné, hogy szépüljön a falu. A virágosítási  
programokban részt vett, a faültetéstől kezdve, mindenben, amiben lehetőség volt. Ő nem ezt 
mondja,  azt  sem szereti,  hogy ne legyen változás,  de ez egy olyan aránytalan terhet ró a 
falura, sajnos a jelenlegi költségvetés mellett,  és az egész drága életük mellett,  ami az itt 
élőknek a világon öt forintnyit nem ad. Lehet, hogy esztétikailag lenne ami igen, építészek 
azt mondják, hogy még az sem. Kőből csinálni. Jó, igen, néhány itt élő művésznek lehet, 
hogy adna munkát. Mondják ki őszintén úgy, ahogy van, erről van szó, de még ez sem lenne 
baj, ha annak igazán értelme lenne. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László 
Tudja, hogy nehéz neki szólni, ha bármilyen dolog van itt, átalakítás a faluban, de két éve 
teljes szakmai felelősségével kétszer átdolgozva hatvanmilliós beruházásként megtervezte az 
iskolának az átalakítását, bővítését és a végleges képét a veszprémi érsekség megbízásából. A 
fél  idejét  azzal  töltötte,  hogy  a  templomot  és  az  iskolát  nézte,  hogy  a  major  felé  eső 
főhomlokzata, ahol a legnagyobb térből látni az egészet, hogyan nézzen ki. Leegyeztette a 
műemlék  felügyelőséggel,  itt  voltak  nála  többször,  a  Nemzeti  Parkkal,  végül  mindenki 
legnagyobb  megelégedésére,  engedélyezett  terv van rá,  és  szerinte  a  falu  egyik  legszebb 
épületegyüttese lenne. Azért azt elvárta volna, hogy legalább annyit egyeztessenek, hogy mi 
a fene van ezzel az iskolával. Ennek kész tervei vannak, és ott van az összes flikk-flakkos, 
meg mindenféle bukfencvető gépezet tervezve, ahol a gazdasági főbejárata van, és az összes 
parkoló ott van, csak azon keresztül lehet bemenni az iskolába. Legalább annyit egyeztettek 
volna egy alkalomra, hogy megnézik a tervet, és azt mondják, hogy jó, akkor oda nem teszek 
ilyen akár kőből, akár fából lévő elemet. 
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Raffay Béla
Honnan kellett volna tudniuk, hogy van ilyen terv? 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László
Somogyi Győzővel egyeztettek, és ő nagyon jól tudja, mivel ő adta a megbízást. 

Raffay Béla
Ő nekik erről egy árva szót sem szólt. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Ha leül csinálni egy munkát, akkor utána jár a dolgoknak. Pl. egy tájépítész tervező valóban 
nem fog egy kerítésre rátenni egy ugra-bugra szerkezeteket, az megnézi, hogy ott mi van. Ha 
ott kerítés van, akkor megnézi, hol van azon a bejárat. Nincs is hely rá ott. A növényzet  
rendben van, nincs semmi gond vele, de nincs megoldva a buszmegálló maga. Nem látja, 
hogy lenne ott egy buszmegálló. Azt érzi az egész koncepcióban, hogy le vannak ide-oda 
dobálva a dolgok, de nincs átgondolva. Nyilván rövid ideje volt a tervezőnek, és sokkal jobb 
tervező annál, mint amit idetett. Ő nem a munkáját akarja bántani, hanem azt, hogy valóban a 
falunak  az  eredeti  falu  épített  koncepcióval  nincs  összeegyeztetve,  és  nincs  azoknak  az 
embereknek a véleménye megkérdezve, akik ebben tudnának tanácsokat adni. Kiadtak egy 
megbízást valakinek, és ti adtatok valószínűleg tervezési programot, de ez egy átgondolatlan 
dolog volt, mert a tervező ez alapján dolgozott. Nem úgy van, hogy leteszek egy koncepciót,  
nyerek rá pénzt és majd azt csinálok, amit akarok. Azt látja, hogy úgy vezetted fel ezt a 
témát, hogy nyernek ezzel a koncepcióval valamennyi pénzt, és majd meglátják, hogy mit 
csinálnak. Ez nem így működik, ne haragudjon. 

Simonné Vitányi Mónika
Ő nem úgy vezette fel, hogy majd meglátják, hogy mit csináljanak. 
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Itt ülnek tízen, mindenki hallotta, hogy miket mond. 

Fábián Gusztáv
A Salföld Élni Akar alapítvány ülése kb. két hónapja volt, és semmilyen tervrajz nem volt 
ott, csak arról beszéltek, hogy erre meg arra kellene pályázni. A Salföld Élni Akar alapítvány 
pályázta volna meg a tervben lévő pince és környékét. Most már ez nem így lesz, valószínű. 
Ennek az egésznek volt egy nagyon fontos része az egészből, ami kimaradt, ez lett volna a 
pajta megvalósítása. Az nagyon megérte volna.

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Az igen!
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Fábián Gusztáv
A legeslegértékesebb rész, az kiment ebből a tervből. 

Simonné Vitányi Mónika
Mert csak utca mellett lévő épületek külső felújítására lehet pályázni. 
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Vannak más pályázatok is. 

Simonné Vitányi Mónika
Most nincsenek ilyen pályázatok. Arról nem tehet, hogy milyen pályázatokat írnak ki.
Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László
A pince fordulóban nem is a pince a lényeg. A pince kódisállása jó, mert egységbe foglalja az 
egész  teret.  A tekepályán  kellene  egy olyan  összejöveteli  helyet,  az  egészet  úgy kellene 
kialakítani. 

Simonné Vitányi Mónika
Ez benne van a pályázatban.
Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László
Ja, valami benne van. 

Fábián Gusztáv
Ötmillió  forint  csak  az  áfa.  Felmerül,  hogy  van  egy  pályázat,  amin  nyernek  25  milliót, 
amihez hozzá kell dobniuk 5 milliót. Ez lenne belőle. A forduló, a kódisállás, és lennének az 
ugra-bugrák, amik játszótéri elemek, vagy Salföld, mint játszó falu, de igazából arról volt 
szó,  hogy  az  lenne  a  legfontosabb  a  jelenlegi,  hogy  az  orvosi  rendelő,  ami  így  van 
bejegyezve, hátsó részéből lenne egy új kultúrház, az lett volna egy nagy dobás, de ez kiesett. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Meg a szabadtéri színpad megvalósítása, mert oda lehetne programokat tervezni. 

Raffay Béla
Tegnap nézte meg azt a területet, és úgy tapasztalta, hogy olyan gödrök vannak ott, amiket 
elég kis földmunkával el lehetne tüntetni. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
A forráshoz tervezett dolog lehet, hogy jópofa és elmegy, de hogy minden nap, egész nap 
lássuk, ott a forrásnál. 
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Raffay Béla
Hányszor megy el arra?

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Ezentúl irogassa, és nyújtsa be neki a jelentést?

Raffay Béla
Teljesen úgy csinál, mintha az ő háza elé akarnák tenni, és minden nap kénytelen lenne azt 
nézni. 

Fábián Gusztáv
Mindannyian  elmennek  a  forrás  mellett  az  autóval,  ha  mennek  Tapolcára,  mindnyájan 
lenéznek. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Nem csak akkor zavarja, ha valami csúnya, ha látja. 

Simonné Vitányi Mónika
Az, hogy az itt lévőknek ez a véleménye, még nem azt jelenti, hogy az egész falunak ez a 
véleménye, ezt szeretné leszögezni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Úgy gondolja, hogy ebbe a természeti környezetbe ezek a dolgok nem illenek bele. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Az ember már így is az átutazó turisták mocskát, bűzét szívja egész nap.

Mátraházi Zsuzsanna
Érti, hogy a pályázati kiíráshoz kell alkalmazkodni, de lehet, hogy meg kellene várniuk egy 
másik pályázatot, és nem erre kellene pályázniuk. 

Raffay Béla
Neki az a tapasztalata, hogy személyre szabott pályázat sosincs. Ha megvárnak egy másik 
pályázatot, akkor az lehet, hogy egy másik okból nem lesz jó. Mindig azt kell kihasználni, 
amit tudnak, és a következőre is kell pályázni. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kovács Józsefnének.

Kovács Józsefné
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Szerinte a falunak előbb legyen boltja, meg kocsmája.

Simonné Vitányi Mónika
Egyrészt,  az  nem az önkormányzat  hibája,  hogy nincs  bolt  Ők mindent  megtettek  ennek 
érdekében.  Másrészt  most  tárgyal  Hurtony  úrral,  mert  van  jelentkező,  illetve  az 
önkormányzat  is  tárgyal  egy  vállalkozóval.  Úgy  néz  ki,  hogy  lesz  valami,  de  egyelőre 
folyamatában van a dolog. A kultúrház kapcsán pedig csak annyit szeretne mondani, hogy 
úgy tervezik, hogy az alapítvány pályázik a kultúrház és a galéria felújítására, mivel van egy 
olyan  lehetőségük  az  alapítványoknak,  hogy  amennyiben  pályáznak,  akkor  100%-os 
támogatást, önrész nélküli támogatást kaphatnak a felújításra. 
Megadja a szót Somogyi Márknak.

Somogyi Márk
Miért ne lehetne mindenkinek egy kérdést feltenni, hogy ki az, aki idejéből, erejéből szánna 
arra,  hogy a pincét,  vagy ezt az épületet  rendbe hozza,  felépíti.  Senki nevében nem akar 
ígérgetni, csak a maga nevében beszél, de szívesen áldoz az idejéből, és meggyőződése, hogy 
a faluban nyári időszakban tíz személy egészen biztos, hogy összejön, aki szívesen áldoz erre 
az idejéből és erejéből. 

Fábián Gusztáv
Javaslata, hogy ne adják be a pályázatot pénteken. Nem tudja megszavazni, mivel ennek a 
pályázatnak nincs plusz támogatottsága.

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának.

Sabján Éva
Nehogy már a Somogyi Győző ezeket a terveket támogassa! A barátjuk, a Szilvia, lehet, de 
ne haragudjon, ne a Szilvia véleménye legyen a döntő ebben. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem mondta, hogy látta a kész terveket Somogyi Győző, de végigjárták vele pontról-pontra 
az egész területet, és igen is tetszett neki. 
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elfogadja az Aditus Tanácsadó Zrt. ajánlatát az Európai Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési 
Alapból finanszírozott falumegújítás és fejlesztés címén kiírásra kerülő pályázat elkészítésére 
6%-os sikerdíj kikötésével. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés 
aláírására. Felelős: polgármester Határidő: azonnal
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozatot.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Nem.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem. 
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Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  2 igen szavazattal,  2 nem szavazattal,  tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot nem fogadja el, és meghozza alábbi határozatát: 

2/2009.(XII.06.). Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  nem 
fogadja el  az Aditus  Tanácsadó Zrt.  ajánlatát  az Európai 
Mezőgazdasági  és  Vidékfejlesztési  Alapból  finanszírozott 
falumegújítás  és  fejlesztés  címén kiírásra  kerülő pályázat 
elkészítésére.

2. Ajánlat építési terv elkészítésére 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika 

Simonné Vitányi Mónika
Mivel a képviselő-testület úgy döntött, hogy nem kívánnak részt venni a pályázaton, ezért a 
2. napirendi pont tárgytalan, azt leveszi a napirendről. 

3. Együttműködési megállapodás Vállalkozók Révfülöpi Egyesületével
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
Ismerteti a Vállalkozók Révfülöpi Egyesületével levelét. (A levél a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.)
A  lényeg  az,  hogy  felállítanának  egy  információs  rendszert,  amiben  kártyaleolvasók 
lennének.  Telefonon  keresztül  is  hozzá  lehet  jutni  olyan  információkhoz,  hogy  melyik 
településen  éppen  milyen  program  van.  Ehhez  önrészt  nem  kell  biztosítani,  csak  a 
közterületet kell biztosítani, illetve az áramot kell szolgáltatni. 

Fábián Gusztáv
Hova lehetne elhelyezni? Amennyiben kerítésen belül van, nem sok értelme van, hiszen ez a 
turisták tájékoztatását szolgálná. Vigyázni kell rá, mert ez nem egy olcsó mulatság. 

Simonné Vitányi Mónika
Kérdése, hogy foglalkozzanak-e vele vagy sem. 
Név szerinti  szavazásra  teszi  fel,  hogy a  képviselő-testület  megkösse  az  együttműködési 
megállapodást a Vállalkozók Révfülöpi Egyesületével.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Nem.
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Mátraházi Zsuzsanna
Nem.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület igen szavazat nélkül, 4 nem szavazattal, tartózkodás 
nélkül  nem  kíván  együttműködési  megállapodást  kötni  a  Vállalkozók  Révfülöpi 
Egyesületével, és meghozza alábbi határozatát: 

3/2009.(XII.06.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  nem 
kíván együttműködési  megállapodást  kötni  a Vállalkozók 
Révfülöpi Egyesületével. 
A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot a Vállalkozók Révfülöpi Egyesületének küldje 
meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Megköszöni a részvételt, és az ülést 17,45-kor bezárja. 

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
         polgármester      jegyző
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